
 

 

 

 

 

 

 : توصيف المقرر 

الحالية بين القطاعين العام والخاص تدخل الحكومات في تطور التأثير  للأنشطة اوأهميته ة العامةالمالي
تنظيم الضرائب  -موارد الإنفاق الحكومي  -الوطني لترشيد الإنفاق العام تأثير دخل الإنفاق الحكومي 

 -ة الموارد المحلي -النظام المالي الحالي  -موازنة الدولة والتوازن الاجتماعي والعام  -والعامة  القروض 
المبادئ الأساسية للسياسات   -مكونات النظام الضريبي واللوائح التي تنظم فرض  -المصروفات المحلية 

نطاق الضرائب  أوقات  -المالية الاقتصادية   -المالية الاتجاهات الحديثة في جمهورية مصر العربية 
 تصنيف الضرائب )المباشرة وغير المباشرة(. -ومكان الضرائب 

Public finance and its importance nowadays activities between public and private sectors 

governments intervening in the evolution of national Effect of rationalization of public spending 

Effect of governmental spending income - State spending resources – Regulation of taxes& 

public loans – the state basic principles Modern trends in A.R.E financial policies. – financial- 

economic &social and public equilibrium - current financial system – local expenses. – local 

expenses- Components of taxation system, regulations governing the levying of - taxes scope of 

times and location of taxes - Classification of taxes (direct and indirect). 
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